
نه مشهد،  نه اهواز و کیش 
درهمین آزادی

پایان ماجرای بازی 
خارج از تهران

یــب   محمــد مهــدی نبــی، نا
رئیس فدراسیون فوتبال اعلام 
کرده با توجه به اینکه ورزشگاه 
ن  بــا میز ن  ا عنــو بــه  دی  زا آ
بازی هــای ملــی در ماه هــای 
آتــی اعــلام شــده بنابرایــن ایــن 
ورزشــگاه همچنــان بــه فعالیت 
خــود ادامــه خواهــد داد. بــه 
ایــن ترتیب بازی های اســتقلال 
و پرســپولیس نیــز در همیــن 
ورزشــگاه برگــزار خواهــد شــد 
و لااقــل تــا زمانــی کــه تیــم ملــی 
بازی داشــته باشــد، تغییر محل 
برگــزاری بازی هــای تیــم ملــی 
ممکــن نخواهــد بــود. ایــن خبر 
خوشــی می توانــد برای باشــگاه 
استقلال باشد که در هفته های 
اخیر بارها صحبت از حضورش 
در یــک شــهر بــه گــوش رســید. 
گاهــی مشــهد، گاهــی اهــواز و 
ایــن اواخــر هم جزیــره کیش به 
عنــوان محل برگــزاری بازی های 
اســتقلال اعــلام شــد کــه حــالا 
رات نبــی مشــخص  بــا اظهــا
می شــود که دســت کم تــا پایان 
سال نمی توان تغییری در محل 
برگــزاری بازی هــای اســتقلال 
ایجــاد کرد و احتمــالاً کار ترمیم 
چمــن ورزشــگاه آزادی به زمانی 
موکــول خواهــد شــد کــه لیــگ 
برتــر تعطیــل خواهــد بــود یــا 
اینکه تیم ملی دیداری در آســیا 

نداشــته باشــد.
در روزهــای اخیرصحبــت از رفتن 
اســتقلال بــه کیــش بود کــه کادر 
فنــی نیــز مخالفــت بــا برگــزاری 
بازی هــای اســتقلال در جزیــره را 
اعــلام کــرد. اســتدلال کادرفنــی 
اســتقلال هــم در امتنــاع از ســفر 
بــه کیــش کامــلاً درســت اســت و 
ســرمربی اســتقلال نیــز قبــل از 
بــازی بــا هــوادار بــه ایــن موضــوع 
اشــاره کــرد کــه رفتــن بــه کیــش 
و بازگشــت بــه تهــران ســبب 
می شــود ایــن تیــم تا پایــان فصل 
مــدام در ســفر باشــد و شــرایط 
بســیار ســختی بــرای بازیکنان به 

وجــود بیایــد.
ضمــن اینکــه نبایــد از ایــن مهــم 
غافــل بــود کــه رفــت و آمــد بــه 
کیــش هزینه های مالی بســیاری 
ســتقلال  ه ا شــگا با گــردن  را 
می انداخــت و در شــرایطی کــه 
خطیــر بارهــا اعــلام کــرده ایــن 
باشگاه با مشکلات مالی مواجه 
اســت، تصمیم به برگــزاری بازی 
خــارج از شــهر تهــران صدمــات 
پیکــر  بــه  را  ری  بســیا لــی  ما

اســتقلال وارد می کــرد.

 ابراهیم طالبی 
 روی نیمکت 
پترو پالایش

بــه تازگــی در فوتبــال اســتان 
مرکــزی یــک قطــب جدیــد متولد 
شــده اســت. تیمــی بــه نــام پتــرو 
پالایــش شــازند کــه در دو هفتــه 
نخســت لیــگ دســته دوم نتایــج 
امیدوارکننــده ای بــه دســت آورده 

اســت.
شازندی ها در هفته اول با وجود 
اســتفاده از تنهــا ۱۴ بازیکن برابر 
تیم مدعی شهید قندی با نتیجه 
یک-یــک بــه بــازی خــود پایــان 
دادنــد و  در هفتــه دوم موفــق 
شــدند بــا نتیجــه ۴ بر ۳ شــاهین 
تابــان  را در نوشــهر شکســت 

دهنــد.
این تیم اســتان مرکــزی را ابراهیم 
ز چهره هــای قدیمــی  لبــی ا طا
فوتبــال ایــران کــه زمانــی در کادر 
فنــی اســتقلال حضــور داشــت، 
هدایــت می کنــد و مدیرعاملــی 
آن نیــز بــه عهــده یک مدیــر جوان 
بــه نــام امیــد رحیمــی اســت که او 
نیــز پیش تر در باشــگاه اســتقلال 
ن  مســئولیت مهمــی در دورا
مدیریــت احمــد ســعادتمند بــه 

عهــده داشــت.

 zخبر

 عزیزبک آمانوف

در حسرت بازیکن ازبک

عزیــز بــک آمانــوف از جملــه بازیکنانــی بود که کســی نفهمید چرا ســاپینتو این 
بازیکن توانمند را بیرون گذاشــت و در نهایت او مجبور شــد ایران را ترک کند. 
پرونده مالی آمانوف نیز این روزها به یکی از معضلات اســتقلال تبدیل شــده، 
امــا نکتــه اینجــا اســت کــه درخشــش آمانوف با نســف قارشــی باعث حســرت 
کاربــران فضــای مجــازی شــده و ایــن روزهــا هــواداران اســتقلال فیلــم بــازی و 

درخشــش ایــن بازیکــن ازبک را با حســرت دســت به دســت می چرخانند.

حمیدرضا رجبی

 رد پیشنهاد مس

نکونام با چند دستیار همیشگی خود به تیم استقلال آمد. حمیدرضا رجبی 
یکی از دستیاران نکو در استقلال است که بعد از نکونام حرف اول را می زند 
و به عنوان دســتیار اول در کنار ســرمربی اســتقلال فعالیت می کند. این طور 
کــه گفتــه می شــود حمیدرضــا رجبــی بــا پیشــنهاد مربیگــری در مــس مواجه 
شــده ولــی قبــول نکــرده کــه اســتقلال را تــرک کنــد. رجبــی امیــدوار اســت به 
همراه نکونام و تیم اســتقلال به  عنوان قهرمانی فصل بیســت و ســوم برســد.

جعفر سلمانی

حمایت از فلسطین

لــود در اســتوری  جعفــر ســلمانی بــا گذاشــتن تصویــر کفشــی خون آ
شــخصی اش حمایت خود از مردم فلســطین را اعلام کرد. ســلمانی در 
فصــل جــاری یکــی از بازیکنان خوب اســتقلال بوده اســت و بــا اینکه در 
ابتــدای فصــل جــای خــود را بــه جلالــی داده بود، امــا رفته رفتــه رضایت 
نکــو را جلــب کــرد و تــلاش می کند تا آخــر فصل همچنان عصای دســت 

ســرمربی باشد.
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چرا امتیازات کمی از متخلفان کسر شد؟!

نارضایتی نکونام از رعایت قانون سقف قرارداد
 بعــد از اینکه برای ســازمان لیگ محرز 
شــد که باشگاه ســپاهان سقف قرارداد 
را رعایــت نکــرده و در ایــن خصــوص 
مرتکــب تخلــف شــده، حکمــی مبنــی 
بــر کســر چهــار امتیــاز از ایــن باشــگاه 

اعــلام شــد.
در ابتدا تصور می شــد با توجه به رابطه 
مطلوب میان مدیران باشــگاه سپاهان 
و مهــدی تــاج ایــن حکم بشــکند، اما در 
ادامه سازمان لیگ باشگاه پرسپولیس 
را هــم بــا جریمه ای شــبیه بــه آنچه برای 
ســپاهان در نظر گرفته بود، مواجه کرد 
و یک امتیاز بابت برخی تخلقات از این 

باشــگاه کسر شد.
در این میان، اما اعلام شــد که باشگاه 
اســتقلال قانون ســقف قرارداد و دیگر 

مســائل را رعایــت کــرده و خطــری این 
تیــم را تهدیــد نمی کنــد، امــا جــواد 
نکونــام اعتقــاد دارد اگر قــرار بود بابت 
برخــی تخلفــات قــراردادی یــک امتیاز 
از ایــن تیــم کســر شــود، بهتــر بــود کــه 
مدیــران ایــن باشــگاه هــم بــه ماننــد 
دیگــر مدیــران قانــون را دور می زدنــد 
و بازیکنانــی بالاتــر از ســقف قرارداد به 

خدمــت می گرفتنــد.
ســرمربی اســتقلال مســتقیماً بــه این 
موضــوع اشــاره و اعلام کــرده  ای کاش 
باشــگاه اســتقلال نیز قانــون را رعایت 
نمی کرد و امتیازاتی هم از این باشــگاه 
کســر می شد، اما این تیم می توانست 
بــا برخــورداری از بازیکنــان بهتــر در 
ادامــه لیــگ امتیــازات کســر شــده را 

جبــران کند.
اینکــه اســتدلال ســرمربی اســتقلال تا 
چه اندازه درست باشد، روشن نیست، 
امــا بــدون شــک اگــر تیمــی همچــون 
ســپاهان یــا پرســپولیس قهرمــان لیگ 
شــود، نکونــام بیشــتر بابــت رعایــت 
ســقف قــرارداد و دیگر مــوارد مربوط به 
قوانیــن ثبت قرارداد، ناراحت و غمگین 

خواهد شــد.
به هر حال مدیران باشگاه استقلال در 
فصــل جــاری تصمیــم به رعایــت قانون 
گرفتنــد، اما ظاهــراً اتفاقاتی در حال رخ 
دادن اســت که بیش از همه ســرمربی 
اســتقلال را بابــت رعایــت قانــون نگران 
کــرده اســت و باید دیــد در نهایت کدام 

تیــم قهرمــان لیگ برتر خواهد شــد.

در انتظار نیم فصل
اظهــارات نکونــام پیــش از بازی بــا هوادار 
نشــان می دهــد کــه همچنــان از نقــل و 
انتقــالات تیمــش راضــی نیســت. نکونام 
تأکیــد کــرده در نیــم فصــل بایــد در نقــل 
و انتقــالات عملکــرد بهتــری از خــود بــه 
جــا بگذاریــم. در واقــع اشــاره نکونــام بــه 
ترمیــم برخــی نقــاط اســت کــه او همواره 
بــه آن تأکیــد داشــت اما مدیران باشــگاه 
اســتقلال به دلیــل محدودیت های مالی 
نتوانســتند برخــی خواســته های او را بــه 
سرانجام برسانند. البته با توجه به اینکه 
روابط میان دو طرف عادی شده باید دید 
در نهایــت تعامــل ســرمربی و مدیرعامل 
اســتقلال در نقــل وانتقــالات نیــم فصــل 

اســتقلال را بــه کجــا خواهــد رســاند.

از کسب  شهرت تا دریافت حق جلسه چند میلیونی

استقلال هیأت مدیره منفعل نمی خواهد

اعضــای جدیــد هیــأت مدیــره باشــگاه 
ر بــزرگ  مــروز کا اســتقلال تــا بــه ا
اقتصــادی بــرای ایــن باشــگاه انجــام 
نداده انــد و بــا اینکــه در ماه هــای اخیــر 
مصاحبه هــای متعــددی از زبــان برخــی 
اعضــا در رســانه ها منتشــر می شــود 
و بارهــا عکس هــا و اظهــارات آنهــا در 
فضــای رســانه ای دیــده شــده، امــا در 
عمــل اقدامــی گره گشــا در راســتای 
بهبودی اوضاع مالی این باشــگاه انجام 

نداده انــد.
محــور جلســه ای کــه قــرار اســت روز 
یکشــنبه برگــزار شــود نیــز بررســی 
اقدامــات اعضــای هیــأت مدیــره ای 
اســت کــه از ابتــدای فصــل تا کنــون بــر 
مســند کار بوده اند. قرار اســت سلسله 
اقداماتی که شده بررسی و درباره اینکه 
کیفیــت عملکــرد اعضای هیــأت مدیره 

چــه میــزان بــوده، نقد و بررســی شــود و 
اگــر در نهایــت دربــاره برخــی اعضــا نظر 
به ادامــه همکاری نبود، قطع همکاری 

شــده و افــراد جدیــد معرفــی گردنــد.
اینکه چه کسی از هیأت مدیره باشگاه 
اســتقلال جدا شــود شاید تا حدودی به 
واسطه خبرهایی که در هفته های اخیر 
منتشــر شــده قابــل پیش بینــی باشــد. 
دربــاره ادامــه فعالیــت یکــی، دو عضــو 
کنونــی هیأت مدیره باشــگاه اســتقلال 
شــک و تردید هایــی وجــود دارد و بــه 
احتمال زیاد شــاهد جدایی برخی اعضا 
از چــارت مدیریتــی باشــگاه اســتقلال 

خواهیــم بود.
البتــه تــا قبــل از هــر تصمیمــی بایــد 
عملکــرد مورد ســنجش قــرار بگیرد اما 
بــا توجــه به آنچه تا به امروز رقم خورده، 
بعیــد اســت کــه در جلســه یکشــنبه 
شــاهد تغییــرات نباشــیم و لااقــل یکی، 
دو عضو جدید می روند و یکی، دو عضو 

جدیــد وارد می شــوند.

پیرامــون اینکــه چــه افــرادی بــه هیــأت 
مدیــره اســتقلال اضافــه خواهند شــد، 
نمی تــوان بــا قطعیــت نامــی را بــه زبــان 
آورد امــا انتظــار اســت تصمیم گیران در 
باشــگاه اســتقلال افــرادی را بــه هیــأت 
مدیــره باشــگاه اســتقلال وارد کننــد که 
از بــرش و ارتباطــات کافــی برخــوردار 
باشــند تا راه تأمین اعتبارات مالی کافی 
و همچنیــن عقــد قراردادهــای مالــی 

مناســب فراهــم شــود.
در ســال های اخیــر عمومــاً افــرادی بــه 
هیــأت مدیــره باشــگاه اســتقلال وارد 
شده اند که بیشتر در پی کسب شهرت 
بوده انــد. حــال اینکــه از حق الزحمــه 
چند میلیونــی حضــور در جلســات نیــز 
برخــوردار بوده انــد به کنار اما عموم این 
افــراد قابلیــت درآمد زایــی نداشــته اند 
و ظاهــراً آمــده بودنــد تــا از نــام باشــگاه 
اســتقلال برای پیشبرد اهداف شخصی 
خــود اســتفاده و بــه نوعــی بــرای خــود 

شــهرت و مقبولیــت کســب کننــد.

در گذشــته های دور باشــگاه اســتقلال 
از افــراد نامــداری ســود می بــرد که حتی 
بــرای گرفتــن عکس یــادگاری و انتشــار 
آن در رســانه ها از خــود بی میلــی نشــان 
می دادنــد و تــا حــدی نســبت به کســب 
شهرت از راه باشگاه استقلال بی تفاوت 
بودنــد کــه حتــی در طــول یــک فصل به 
نــدرت اظهــار نظــری از آنها در رســانه ها 
دیــده می شــد. ایــن افــراد به واقــع مرد 
میــدان عمــل بودنــد و اقدامــات مالــی 
کــه در دوران حضورشــان در باشــگاه 
اســتقلال انجام شــد، بســیار چشمگیر 
بــود امــا متأســفانه در ســال های اخیــر 
ماهیت حضور در هیأت مدیره باشگاه 
استقلال توسط برخی تغییر یافته و آنها 
ظاهراً تنها برای کســب شــهرت قدم به 
ایــن میــدان می گذارنــد و بعــد از چنــد 
صباحــی کــه بــه اهداف خود می رســند، 

ایــن میــدان را تــرک می کنند.
افرادی همچون ســاعدی، آقا محمدی، 
قریــب و چنــد تــن از ایــن دســته افــراد 

کــه ســال ها پیــش در اســتقلال فعــال 
بودنــد بیشــتر در پــی عمــل بــه وظایــف 
محوله بودند و حقیقتاً اســتقلال اکنون 
نیــاز بــه ایــن جنــس از مــردان دارد تــا 
امور اقتصــادی خــود را بهتــر پیش براند 
و اگــر متولیــان در رأس امــور باشــگاه 
اســتقلال و تصمیم سازان بتوانند نظیر 
ایــن افــراد را بــه هیــأت مدیــره باشــگاه 
اســتقلال تزریــق کننــد، قطعــاً کارهــای 
بنیادین بیشــتری در این باشــگاه انجام 
خواهــد شــد و بــه واســطه ارتباطاتــی 
کــه چنیــن افــرادی دارند، نتایــج بهتری 

خواهنــد گرفــت.
 در واقــع باشــگاه اســتقلال نیــاز دارد 
اعضایی را در دل هیأت مدیره خود داشته 
باشــد کــه از نفــوذ کافــی برخــوردار بــوده و 
راه های کسب درآمد را بشناسند و تنها به 
فکــر گرفتن عکس یــادگاری و حق الزحمه 
چند میلیونــی جلســات نباشــند و بــه واقع 
اقداماتــی بنیادیــن را برای این باشــگاه در 

دســتور کار قــرار دهند.

حمیدرضا عرب
روزنامه نگار

در سال های اخیر 
عموماً افرادی 
به هیأت مدیره 
باشگاه استقلال 
وارد شده اند که 
بیشتر در پی کسب 
شهرت بوده اند. حال 
اینکه از حق الزحمه 
چند میلیونی حضور 
در جلسات نیز 
برخوردار بوده اند 
به کنار اما عموم 
این افراد قابلیت 
درآمد زایی نداشته اند 
و ظاهراً آمده بودند 
تا از نام باشگاه 
استقلال برای پیشبرد 
اهداف شخصی خود 
استفاده و به نوعی 
برای خود شهرت و 
مقبولیت کسب کنند


